
PROJEDNÁNO

1. Uctûní památky prof. Záruby
2. Sjezd âLS JEP

Za âDS pfiítomni prof. Arenberger, prim. Frey. Nové
patnáctiãlenné pfiedsednictvo – za âDS byl zvolen
prof. Arenberger, pfiedseda prof. Blaho‰ opût ve funk-
ci pfiedsedy. Stanovy v pfiípravû, vytvofií se pracovní
skupina pro zpracování (do 9/2011) a do roka sjezd,
kde by se mûly pfiijmout. Prof. Hercogová navrhuje
neãekat a zpracovat v pfiedstihu, Ïádá o opûtné zaslá-
ní pracovní verze zpracované pfied nûkolika mûsíci
pfiedsednictvem âDS k pfiipomínkování.

3. Prohlá‰ení âLS, otevfien˘ dopis ministra Hegera
odborn˘m spoleãnostem a pfiíslib MZ
MZ: Odpovûì na sdílení kódÛ plastické chirurgie +
pracovní skupina k seznamu v˘konÛ – komisí navrÏe-
né sdílení kódÛ nebylo MZ zatím zohlednûno,
v novém Seznamu v˘konÛ pro ná‰ obor nejsou uvede-
ny. Plánována schÛzka se zástupci Spoleãnosti plas-
tické chirurgie je organizována MZ za úãasti více ãle-
nÛ v˘boru âDS. Komise pfii podzimním jednání
zastávala názor, Ïe by Ïádná OS nemûla mít právo ve-
ta pro sdílení jin˘mi OS u stávajících v˘konÛ. V âDS
by to neznamenalo zavedení nov˘ch v˘konÛ
a ekonomick˘ nárÛst, ale pokraãování pÛvodního sta-
vu. Jedná se o excize, které jsou nejen terapeutické,
ale pfiedev‰ím diagnostické, které nelze neprovádût.
Excize jsou souãástí náplnû vzdûlávacího programu
oboru u nás od jeho prvopoãátkÛ a jsou standardní
souãástí náplnû oboru i v zemích EU. Blokování sdí-
lení tûchto kódÛ Spoleãností plastické chirurgie je vní-
máno jako svévolné poãínání, které po‰kozuje pa-
cienty. Argumenty, Ïe dermatovenerologie (DV) je
interní obor, a proto není oprávnûna provádût derma-
tochirurgické v˘kony, je lichá. DV má mezioborov˘
charakter, stávající vzdûlávací program v dermato-
venerologii dokonce umoÏÀoval volbu mezi interním
nebo chirurgick˘m základním kmenem. Ve srovnání
napfi. s oãním lékafistvím, které je fiazeno mezi chirur-
gické obory, má DV stejnou, ne-li rozsáhlej‰í operati-

vu. Dotaz prof. Hercogové, kdo tedy bude tyto nezbyt-
né v˘kony pro základní chod dermatologické péãe
hradit? Konstatováno, Ïe budeme nadále trvat na za-
chování a proplácení kódÛ excizí pracovi‰tím, která
kódy mûla dosud nasmlouvány. Diskuse, kdo je dele-
gován za komoru. Prim. Frey navrhuje zafiadit do pfií‰-
tího jednání dal‰í kódy (koÏní laloky atp.).

4. Minutová reÏie
Prim. Duchková: Návrh na moÏnost zv˘‰ení minu-
tové reÏie (MR), zv˘‰ení by mohlo nav˘‰it bodové
hodnocení v˘konÛ. V Ïádosti je tfieba upozornit na
podhodnocení minutové reÏie ve srovnání s infekcí.
Îádost je nutno patfiiãnû zdÛvodnit pfiedev‰ím zv˘-
‰ením cen energií a vody. Odpovûì z ministerstva na
dopis prof. Arenbergera k nav˘‰ení minutové reÏie:
Je nutné dodat podklady, chirurgové mûli data z 80
nemocnic, takÏe podobn˘ rozsah by vyÏadovali od
nás na MZ. Prim. Duchková reaguje – metodika je
v Seznamu v˘konÛ, netfieba zpracovávat novû. Argu-
mentaci postavit na nárÛstu vodného, stoãného
a energií, a to z dat FN a stacionáfiÛ. Prof. Arenberger
navrhuje sbûr dat jako reprezentativní vzorek z FN
i ambulantních pracovi‰È a pro toto zpracovat osno-
vu a profesionálnû statisticky zpracovat jako podklad
pro jednání na MZ. Otázka, zda zafiazovat dal‰í ar-
gumenty, napfi. nárÛst infekãních chorob – nutno na
jednotliv˘ch pracovi‰tích jejich ãetnost v rÛzn˘ch le-
tech vyhodnotit. Také nájmy obtíÏnû porovnatelné.
Prof. Resl i prim. Duchková uvádûjí moÏnost zji‰tû-
ní nárÛstu z celorepublikov˘ch dat pro jednotlivé
kraje (âesk˘ statistick˘ úfiad, âEZ, RWE). Prim.
Frey – nárÛst zdrojÛ je ale i u jin˘ch odborností.
Prim. Duchková – minutová reÏie u DV byla na po-
ãátku podhodnocena (mûli jsme b˘t na úrovní MR
oboru infekãního lékafiství), tedy jde o narovnání.
Navíc u nemocnic se naráÏí na fakt, Ïe i kdyby se
MR zv˘‰ila, jsou placeny pau‰álem, a jeho nav˘‰ení
s víceprocentním nárÛstem nekoreluje. Prim. Duch-
ková pfiedkládá údaje ze svého pracovi‰tû, doplní je‰-
tû o dal‰í. Na základû tûchto podkladÛ vytvofiíme
strukturovan˘ formuláfi pro pracovi‰tû. Konzultovat
se statistikem.

Zápis ze schÛze v˘boru âDS konané dne 17. února 2011

Pfiítomni: prof. Arenberger, prim. Benáková, prim. Duchková, as. Frey, prof. Hercogová, prof. Resl,
prof. ·tork
Omluveni: prim. Buãková, doc. Ettler, as. Jirásková, doc. Pock, dr. Polá‰ková, dr. Vocilková, dr. Zajíc
Místo: Knihovna Dermatovenerologické kliniky VFN, U Nemocnice 2, Praha 2
âas: 9.30–12.00 hodin
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riát FNKV do 15. 3. 2011. NáleÏitosti jsou na webu âDS.
9. Îádost o stanovisko k preskripci Aldary

(zaslal prim. ·ternbersk˘ KNTB Zlín) Povûfien
prof. Arenberger, zjistí oficiální stanovisko k limitaci
preskripce.

10. Specializaãní pfiíprava
Prof. ·tork za IPVZ a prof. Arenberger za AK – pfies-
nûj‰í formulování intenzivní péãe – bude v rámci in-
terní a chirurgické pfiípravy (1 + 1 mûsíc). Prof. ·tork
a prof. Arenberger zpracují a cel˘ návrh ode‰lou. Dis-
kutováno – prof. Hercogová navrhuje zkrácení doby
vzdûlávání. Prof. Arenberger rozptyluje obavy dvou
primáfiÛ oddûlení z nepfiítomnosti ‰kolencÛ na matefi-
ském pracovi‰ti. S prof. ·torkem dokazují, Ïe ‰kole-
nec bude (kromû interny a chirurgie) podle souãasné-
ho návrhu mimo své oddûlení fiádovû jen t˘dny. Pofiadí
stáÏí mÛÏe b˘t libovolné, nicménû interna, chirurgie
a lÛÏková pfiíprava musí pfiedcházet jako základní kli-
nická prÛprava pro uznání pozice samostatnû pracují-
cího lékafie.

11. Noví ãlenové
Dr. Josef Hlava (Chuchelná), dr. Katefiina Bendíková
(Hole‰ov) – s pfiijetím souhlasí v‰ichni pfiítomní.

12. RÛzné
a) Dr. Vocilková a prim. Dastychová z povûfiení v˘-

boru âDS probírala otázky epikutánních testÛ se
zástupci dovozcÛ (dr. Miksa, dr. Kratochvíl). Na-
vrhují povolit jako specifick˘ léãebn˘ program ET
Brial Allergens.

b) Dotaz doc. Ettlera: ZP pfii poskytování indukované
péãe poÏadují Râ a sdûlování dal‰ích osobních
údajÛ syfilitikÛ, dokonce i e-mailem. Prof. Resl: je
to právnû dubiózní, probere venerologická sekce
a bude informovat.

c) Prof. Arenberger informuje o stavu pfiíprav jarního
EADV sympozia v Karlov˘ch Varech a kongresu
âDS-SDS. Program sestaven, abstrakta uzavfiena.
Pfiípravy na EADV probíhají podle manuálu. Prof.
Arenberger vyz˘vá k náboru dal‰ích sponzorÛ.

e) Prof. Hercogová a prim. Vojáãková navrhli
prof. Pizingera za kandidáta do boardu EADV.
Doc. Va‰kÛ a prof. Pizinger navrhli pfied tím
prof. Arenbergera do stejné funkce.

g) Pfií‰tí schÛze v˘boru âDS: 7. 4. 2011.

Zapsala: prim. Benáková

5. „Burza“ biologické léãby (obeslal doc. Ettler)
Smyslem návrhu je kapacitu „volná místa“ nabídnout
ostatním pracovi‰tím jako interní mechanis-
mus. Nyní Ïádná volná místa nejsou. Diskuse – není
tfieba procesovat, postaãil by hromadn˘ email praco-
vi‰tím. Systémové fie‰ení – peníze by mûly jít za pa-
cientem a netfieba pak sloÏitû fie‰it. Prof. Hercogová
uvádí, Ïe jejich klinika byla po‰kozena (nesrovnalos-
ti ve vyjednávaní poãtÛ, protoÏe ve FNB a FN Brno si
vyjednává fieditelství nemocnic pfiímo s VZP bez asi-
stence âDS). Prof. Hercogová Ïádá o zasílání údajÛ
z jednotliv˘ch center o poÏadovaném poãtu léãebn˘ch
míst. V̆ bor autorizuje prof. Arenbergera k rozeslání
tûchto poÏadovan˘ch údajÛ do center. Prof. Aren-
berger bude i v leto‰ním roce jednat o nav˘‰ení, vyz˘-
vá centra k návrhÛm do konce 2/2011. UpozorÀuje, Ïe
po loÀském úspû‰ném nav˘‰ení a leto‰ních regulacích
v poji‰Èovnách to bude je‰tû tûÏ‰í.

6. Problematika hlá‰ení PN a konference STD – spo-
lupráce s gynekology
Prof. Resl informuje o zaslání opûtovného dopisu
dr. Machovi k legislativû ve venerologii – dosud nere-
agoval na pfiedchozí dopis a situace je kritická. Infor-
muje také o pfiípravû spoleãné mezioborové konferen-
ce STD s gynekology: 11.–12. 11. 2011 (spoleãn˘
postup, komunikace). Návrh pfiizvat i Urologickou
spoleãnost. Vyz˘vá dermatology k aktivní úãasti.
• Venerologická sekce pracuje na novém formuláfii

Hlá‰ení PN – nároãné, fiada poÏadavkÛ statistikÛ,
nové pfiedpisy v souladu s EU. Prof. Resl s prim.
Duchkovou a dal‰ími kolegy zpracoval jako ãlánek
do âs. dermatologie. âeská implementace pfiedpi-
su EU je oproti originálu ménû srozumitelná a ãasto
i zkreslující. Bude podrobeno dal‰í diskusi ve vene-
rologické sekci.

• Prim. Duchková navrhuje, aby v˘bor doporuãil der-
matologÛm nasmlouvat a vykazovat v zájmu za-
chování oboru venerologické kódy.

7. LymfodrenáÏ
Prof. Resl oslovil lymfologické a flebologické spoleã-
nosti ohlednû koordinace postupu k vymezení kompe-
tence k provádûní lymfodrenáÏí (jiné obory, dokonce
i laici). Vyãkáme odpovûdí, prof. Hercogová nabízí
rozbor ze svého pracovi‰tû.

8. EADV – Call for Applications na granty
MHMS na Lisabon a BSPD Grant na BSPD Annual
Meeting. Îádosti poslat prof. Arenbergerovi na sekreta-
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